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خودتان را از میان بردارید
این نگرانی هایی که برای انســان است یک بابی از جهنم است. کوشش کنید 

این نگرانی ها رفع بشود. رفع شدن نگرانی ها به این نیست که یک پُست اگر دارید 

دو تا داشته باشید. نه، اضافه نگرانی است. کاری بکنید که این وحشتِ نَفْسی که 

در انســان هســت، این نگرانی و این چیزهایی که دنبال این خودخواهی هاست، 

اینها رفع بشود. خودتان را از بین بردارید. خودتان حجابید. اگر خودتان را از بین 

برداشتید، تمام نگرانیها تمام خواهد شد.
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اصلاح طلب ها باید صادقانه
پاسخگوی سهم خود در پیروزی روحانی باشند
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سرویس سیاسی -
روزنامه زنجیره ای شرق در یادداشتی به قلم »صادق زیباکلام « به روابط تیره و تار جریان اصلاحات با دولت پرداخته و 
نوشت : بسیاری از مردمی که به روحانی رای داده اند از رای خود پشیمان شده اند ولی اصلاح طلب ها باید مسئولیت حمایت 

خود از رئیس جمهور را بپذیرند.
در بخشی از این یادداشت آمده است : »هرقدر وصلت اصلاح طلبان با دکتر روحاني در دولت نخستش پیوند موفقي 
بود، وصال آنان در دولت دوم به نظر مي رسد پیوند موفقي از آب درنیامده است، یا دست کم بخشي از اصلاح طلبان این گونه 
تصور مي کنند. همه  چیز مانند دولت اول، خوب شروع شد؛ اصلاح طلبان با همه وجود به حمایت از روحاني در اردیبهشت 
برخاســتند، حاصل هم موفقیت آمیز بود. به نظر مي رسید همه چیز به خوبي و خوشي پیش مي رود. برخي اصلاح طلبان 
باور داشتند اي بسا حضور آنان در دولت دوازدهم، ممکن است ابعاد گسترده تري نیز پیدا کند؛ اما عمر ماه عسل در دولت 
دوازدهم خیلي دوام نداشت. تابستان به پایان نرسیده بود که خزان زودهنگام این رابطه از محافل خصوصي اصلاح طلبان 
به بیرون راه یافت. ظاهرا تماس ها و مراوداتي که میان اصلاح طلبان و رئیس جمهوری وجود داشــت، با ســرعتي بیشتر از 

خشک شدن دریاچه ارومیه، رو به خشکي رفت.«
این یادداشت می افزاید : »بگذارید از اینجا شروع کنیم که شراکت روحاني فقط با اصلاح طلبان ترک برنداشت؛ بسیاري 
از جریان های دیگری که براي مدد روحاني وارد فضاي انتخابات شده بودند نیز مانند اصلاح طلبان دچار سرخوردگي شدند. 
ســخني به اغراق نرفته اگر گفته شــود کسر درخور توجهي از ٢٤میلیون نفري که به دکتر روحاني رأي داده بودند، دچار 

تردید، اگر نگفته باشیم پشیمان از رفتن پاي صندوق، شدند.«
نویسنده با برشمردن مفروضات مختلف نتیجه گرفته است : » اصلاح طلبان باید صادقانه به مردم در برابر سهمي که در 
پیروزي روحاني داشته  اند، پاسخ گو باشند. با جدایي از روحاني، این سهم از بین نمي رود، برعکس  باید همه مسئولیت هایمان 
را در قبال انتخاب روحاني بپذیریم و به علاوه از آنچه کردیم - با توجه به باور درست بودن آن- دفاع کنیم. اینکه در سطح 
جامعه یا فضاي مجازي، موج عبور از روحاني به راه افتد و ما هم براي عقب نماندن به آن بپیوندیم، نه اخلاقي است، نه به 

سود منافع ملي و نه اصلاح طلبان. 
در پایان این یادداشت نیز آمده است : » باید با پذیرش مسئولیت و دفاع از درستي حرکت در انتخابات ٩٢ و ٩٦، با 
تمام توان روحاني را نقد کرده و از او بخواهیم در راستای تحقق خواسته ها و مطالبات ٢٤ میلیون رأي دهنده خود گام بردارد. 
هرقدر فاصله از رئیس جمهور بیشتر شود، او هم متقابلا از برآوردن مطالبات فاصله بیشتري مي گیرد. جدایي راه حل نیست؛ 
بلکه همراهي دشوار مشترک و پافشاري روي خواسته هاي ٢٩ اردیبهشت ٩٦ راه حل است. با رفتن به سمت آرمان گرایي 

صرف و پشت کردن به دولت روحاني، زمینه تکرار تجربه سال ٨٤ را فراهم نکنیم.«
مدعیان اصلاحات در ماه های گذشته با اثبات این واقعیت که دولت دوازدهم عملکرد قابل قبول و مطلوبی برای حل 
مشکلات مردم نداشته است به دنبال جدا کردن سفره خود از دولت و انتقادهای تند و تیز از روحانی افتادند تا در انتخابات 
آینده مجلس و سیزدهمین دوره ریاست جمهوری حرفی برای گفتن داشته باشند ولی به اذعان نویسنده یادداشتی که 
ذکر آن رفت این کار دیگر جواب نمی دهد و بایستی آنان مسئولیت حمایت خود در شکل گیری دولت دوازدهم و پیروزی 

آن در انتخابات را بپذیرند.

حجاب امری ضروری ولی غیر لازم!
روزنامه زنجیره ای آرمان در یادداشتی به بحث این روزهای مدعیان اصلاحات در تخطئه و تخریب حجاب اسلامی 
پرداخته و با ضروری خواندن حجاب اسلامی از نظر دین مبین تصریح کرد اجبار حکومت به این امر ضروری و الزامی 

محل اشکال است!
در بخشی از این یادداشت آمده است: »در شریعت اسلامی به مسئله حجاب به عنوان امری واجب برای بانوان اشاره 
شده و تمام علما بدین امر اذعان داشته و دارند اما اینکه این قانون اسلامی بخواهد به صورت اجبار و الزام حکومتی در 
جامعه اجرا شود محل بحث است. مبنا و دلیل این امر نیز مثل سایر احکامی است که اسلام تکلیف کرده است. البته 
اینکه خواســته باشــیم با الزام و اجبار امر واجبی را انجام دهیم کمی تامل برانگیز است. حجاب، امری شرعی است، اما 
هریک از افراد وظیفه ای بیش از تذکر دادن ندارند. تردیدی نیست که همه مردم به ویژه باید حجاب را رعایت کنند، اما 

پرسش این است که به چه میزان می توان مسئله حجاب را کیفری و جرم انگاری کرد.«
در این زمینه نکاتی ضروری به نظر می رسد که مورد اشاره قرار گیرد ، نخست آنکه اگر حجاب ضروری دین باشد 
و رعایت آن واجب اگر فردی در خیابان و اماکن عمومی اقدام به بی حجابی کند در مقابل نص صریح دین مبین اسلام 

ایستاده و این یک جرم نابخشودنی است که قانون نیز بدان اشاره و مجازات در نظر گرفته است.
بی شک ضرورت حجاب مانند الزامی بودن نماز نیست ، ضرورت خواندن نماز حکم دین است ولی این ضرورت به 
شما و خدای شما مرتبط می شود و کسی نمی تواند در خیابان به شما بگوید که نماز خوانده ای یا نه چون نه به فردی 
ارتباطی دارد و نه اینکه قابل اثبات و ابطال اســت که فردی این واجب دینی را ادا کرده اســت یا نه ولی رعایت حجاب 
حکم اســلام برای جامعه اسلامی اســت و رعایت نکردن آن آثار اجتماعی داشته و در نتیجه رعایت نکردن آن جرم و 

مجازات قانونی به دنبال دارد.

در این مملکت 6 میلیارد تومان پیدا نمی شود؟!
روزنامه آفتاب یزد در گزارشــی با  اشــاره به اینکه » 110 روز از زلزله کرمانشاه گذشت و همچنان دو هزار خانواده 
بدون کانکس هستند « نوشت : بودجه مورد نیاز برای تامین این مقدار کانکس تنها ٦ میلیارد و ٦00 میلیون تومان است.

آفتاب یزد در ادامه نیز نوشته است : » اخیرا در دولت مصوب شده که 5 میلیارد تومان به موسسه مطبوعاتی ایران 
کمک مالی شود.«

گزارش آفتاب یزد حاوی این نکته و واقعیت است که دولت اهمیتی به مشکلات ضروری و فوریتی مردم زلزله زده 
کرمانشاه نمی دهد و به جای آن به رسانه دولتی بودجه های خاص و ویژه اختصاص می دهد.

از سوی دیگر نکته ای که بایستی در پاسخ به سؤال روزنامه » آفتاب یزد « مبنی بر اینکه » در این مملکت ٦ میلیارد 
تومان پیدا نمی شود؟!« باید بدان اشاره کرد آنکه در سال های گذشته بارها از سوی مدعیان اصلاحات و حامیان دولت گفته 
شده است که هر روز تاخیر در برجام هزار میلیارد تومان به ضرر ایران بوده است و طبیعی است که دو سال پس از اجرایی 
شدن برجام ایران از این طریق بیش از 730 هزار میلیارد تومان سود کرده است، می توان انتظار داشت که دولت از این 
730 هزار میلیارد تومان سودی که از طریق برجام عاید او شده است مشکلات مردم را نیز حل و به آن رسیدگی کند!
نکته پایانی اینکه حل مشکلات کشور را نمی توان به دریافت های خیالی از برجام منوط کرد و بهتر است دولتمردان 

با توجه به امکانات فراوان داخلی در جهت حل این مشکلات گام های اساسی بردارند.

این موضوع صحت ندارد! 
روزنامه اعتماد در شماره روز چهارشنبه مصاحبه ای را با یکی از فرزندان مرحوم آیت الله هاشمی رفسنجانی، رئیس فقید 

مجمع تشخیص مصلحت نظام انجام داده است.
جریان موسوم به اصلاح طلب از آغاز دولت دوازدهم تلاش زیادی در رسانه های بسیارش انجام داده تا چنین وانمود کند 
که »اسحاق جهانگیری« معاون اول محترم کابینه از دولت کنار گذاشته شده است، در همین ارتباط نیز از فرزند مرحوم 
هاشمی سؤال می شود که ایشان پاسخ جالب توجهی به این موضوع می دهد. بخوانید: »من نیز این موضوع را شنیده ام اما 
واقعیت ندارد. آقاي جهانگیري بسیار استوار در جایگاه خود ایستاده و مسائل سیاسي، اقتصادي و اجتماعي دولت را پیگیري 

مي کند و ارتباط خوبي هم با رییس جمهور دارد.«
در ادامه افزوده شده است: »موضوعاتي از قبیل تضعیف جایگاه او یا کم شدن رابطه ایشان با دولت و مسائلي از این 
دست، خبرهایي است که بیشتر جنبه تضعیف دولت را دارد و نباید به آن دامن زد. بر اساس اطلاعاتي که من دارم آقاي 

جهانگیري همچنان مانند دولت یازدهم نقش تاثیر گذاري در دولت دارند.«
حال سؤال این است که چرا این موضوع توسط روزنامه های زنجیره ای پی گرفته می شود و درصدد هستند تا القا کنند 
که جایگاه معاون اول در دولت تضعیف شــده اســت؟ ضمن اینکه این پرسش نیز در جامعه وجود دارد که در چهار سال 
نخست دولت تدبیر و امید مجموعه دولت با فرماندهی معاون اول به چه نتایجی دست یافت؟! کارنامه بسیار ضعیف دولت 

در چهارسال نخست پاسخگوی پرسش دوم است.
اما در باره پرسش نخست باید گفت که به نظر می رسد طرح این موضوع توسط طیف موسوم به اصلاح طلب اولا برای 
کسب امتیاز بیشتر از شخص رئیس جمهور صورت می گیرد. دوم اینکه این موضوع به این خاطر از هم اکنون مطرح شده است 
که در پایان چهارسال دوم دولت تدبیر و امید اگر همچنان دولت با کارنامه ای ضعیف کارش را به پایان رساند روزنامه های 
این طیف این توجیه را مطرح کنند که از نخستین ماه های آغاز کار دولت دوازدهم در سال ٩٦ این موضوع را مطرح کردیم 
که جایگاه جهانگیری در کابینه تضعیف شده است. لذا این کارنامه ضعیف نتیجه تضعیف جهانگیری در مجموعه دولت 

است که در پاسخ باید گفت که کارنامه دولت یازدهم نیز کارنامه ای ضعیف است.

انتقاد جدی هاشمی به لیست اساتید دانشگاه آزاد 
در بخش های دیگر این مصاحبه آمده است: »آیت الله هاشمي همواره انتقاد جدي به چک لیست اساتید داشتند... اینکه 
روساي دانشگاه جارو شوند یا نیروهایي که به حاج آقا نزدیک بودند از سیستم دانشگاه آزاد اخراج شوند، درست نیست«!
موضوع مهمی که در این مصاحبه به آن اشاره شده انتقاد جدی آیت الله هاشمی رفسنجانی به چک لیست اساتید 
دانشگاه آزاد است. این نشان می دهد که اگر آن مرحوم با وجود انتقاد جدی نتوانسته است دانشگاه آزاد را از  اشغال این 
دسته از اساتید خارج کنند نفوذ بسیار زیاد برخی از افراد خاص بوده است. در این ارتباط باید این نکته را متذکر شد 
که احتمالا دلیل انتقاد جدی مرحوم هاشمی به جز انحرافات اخلاقی برخی اساتید، مسایلی از قبیل تبلیغات گسترده 
برای موضوعاتی از قبیل داروینیسم و سکولاریسم و همچنین اظهارات تند علیه دین و مذهب بوده است. ضمنا در باره 
طرح موضوع »جارو شــدن روســای دانشگاه و نیروهای نزدیک به حاج آقا« باید گفته شود که اولا این موضوع چنانکه 
در این مصاحبه طرح شــده؛ نیســت. دوم اینکه طیف موسوم به اصلاح طلب و نزدیکان آن همواره از این موضوع برای 
تخریب دیگران سوءاستفاده کرده اند اما در موارد بسیاری )که امکان پرداختن به آن نیست( خود بسیار شدیدتر به این 

امر مبادرت کرده اند.

شبهاتفضایمجازی
ووظیفهسنگینروحانیت

 زمانــی حتی بــرادر امام باقــر)ع(، تا قبل از شــهادت پــدر بزرگوارش 
)امام ســجاد ع(، از امام بعد از ایشــان خبر نداشت و بعداً متوجه شد که امام 
باقر)ع(، امام اوست؛ یعنی شرایط به گونه ای بود که بیان برخی امور به صورت 
علنی و واضح، امکان نداشت؛ اما امروز دیگر لازم نیست مسائلي از این قبیل 
که ائمه معصومین )ع( چند نفر و چه کساني بودند را برای مردم اثبات کنیم. 

زیرا همه این مسائل را مي دانند و از واضحات تلقی می شود.
 اما در حال حاضر مســائل دیگری اهمیت فراوان یافته و متأسفانه ما از 
آنها غافلیم. به عنوان نمونه یکی از معلمان تعداد زیادي سؤال را فهرست کرده 
که دانش آموزان از او پرسیده اند؛ از جمله اینکه اصلًا چرا خداوند ما را آفریده 
است؛ یا چرا خدا ما را به انجام برخي کارها تکلیف کرده است. یعنی امروز با 
گسترش فضای مجازی و دسترســی ساده به آن، سؤالات بسیاری، حتی در 
ذهن کودکان نیز ایجاد شده که باید پاسخ داده شود؛ البته پاسخ نیز باید ساده 

و روان و متناسب با سن و درک مخاطب باشد تا او را قانع کند.
وظیفه سنگین حوزه ها در پاسخگویی به شبهات فضای مجازی

 فلسفه وجود روحانیت در جامعه، حفظ دین و ترویج آن و پاسخ به این 
ســؤالات است،این کارها اموری است که کسی غیر از روحانیت، متصدی آنها 
نیســت؛ البته شاید افراد دیگری باشــند که به خاطر علاقه به دین، در صدد 
پاســخگویی برآیند، اما این، تکلیف و وظیفه آنها نیســت؛ اما برای حوزه یک 

تکلیف است.
فضای مجازی به عنوان بستري براي ارائه شبهات متعدد در ذهن مخاطبان 
از سویی و ارائه تصاویر و مسائل مستهجن از سوی دیگر، دین نوجوانان و جوانان 
را هدف قرار داده اســت، وظیفه ما پاســخگویی به سؤالات و شبهات رائج در 
این فضا اســت؛ لذا بازنگری در برنامه های درسی و پژوهشی و کیفیت تبلیغ، 
آشنایی با ابزار های موجود و آماده کردن جواب این شبهات متناسب با سطح 

فهم مخاطبان مختلف از وظایف حوزه است.  
امروزه حتی در باره یکایک احکام نیز ســؤالات و شبهاتي مطرح است، در 
پاسخ به این شبهات نمی توان به نسل امروز گفت که خدا چنین گفته و توقع 
داشــت آنها هم براحتی بپذیرند؛ بلکه باید پاسخ قانع کننده اي براي این نسل 
آماده کرد. البته روحیه پرسشگری نسل امروز نشانه رشد انسان هاست، اما از 
سوي دیگر نشانه سنگین تر شدن وظیفه روحانیت در مقابل خطری است که 

دین انسان  ها را تهدید می کند.
تشکیک عده ای نسبت به عملکرد امام)ره(

 بعد از گذشــت چهار دهه از پیروزي انقلاب اســلامی، دست هایی برای 
شکستن ستون فقرات این نظام، از آستین عده ای بیرون آمده است،نظام اسلامی 
که حاصل فداکاری ها و خون هزاران انســان پاک است، رکن و اساسش مورد 
تهاجم قرار گرفته است و باید در مقابل این هجمه به صورت علمی کار کرد.

علاوه بر نظریه ولایت فقیه، عده ای در پي این هســتند که رفتار های امام 
راحل)ره( را نیز زیر ســؤال ببرند؛ کسانی که حرکت آن بزرگوار را باور ندارند 
و می گویند امام)ره( حرکتی را شــروع کرد که ســبب ریختن خون های پاک 
بیشماري شد و اگر از ابتدا با دشمنان مذاکره می کرد، این همه خون مسلمانان 

ریخته نمی شد!
اینکه عده ای می گویند مذاکره مقدم بر مبارزه است، یعنی کار امام راحل)ره( 
 اشتباه بود! اما چون نمی توانند این مطلب را صریحاً بگویند، تعابیر دیگري به 
کار مي برند؛ این افراد در عمق دلشان نسبت به درست بودن کار امام )ره( شک 
دارند؛ یعنی دقیقاً انقلاب اسلامی و مبارزه علیه استکبار جهانی و اقامه دین خدا، 
که در طول تاریخ ایران، مایه افتخار ما است، برای عده ای هنوز مشکوک است!

بسیاري از دروس فعلي حوزه، پاسخگوی نیاز های امروز جامعه نیست،آیا 
با رواج این همه شبهات علیه دین، وظیفه ما فقط پرداختن به بحث طهارت 
و نجاســت است؟ کسانی که درد دین دارند و متوجه چنین خطري هستند، 
براي مقابله با این هجمه باید طرحی را ارائه کنند، یا حداقل به دیگران هشدار 
بدهنــد و غافلان را متوجه خطر کنند. چگونه اســت اگر مکانی آتش بگیرد، 
به دیگران هشدار مي دهیم  و همه را از خطر آتش سوزي آگاه می کنیم؟ آیا 

خطر شبهاتي که دین جوانان را نشانه رفته است، از خطر آتش کمتر است؟
باید بار دیگر همه معارف اسلام را مرور کنیم و بر اساس شرایط و نیازها 
اولویت  مسائل را  ـحتی بر اساس منطقه ، مشخص کنیم. همه این امور نیازمند 
پژوهش است و صرف اینکه بگوییم شیوه علمای سلف چنین بوده، نمی تواند 
پاسخگوی نیاز جامعه امروزي باشد؛ باید خود را برای پاسخگویی به خدا آماده 
کنیم. کلید حل همه این مسائل پژوهش است، مشروط به اینکه مسئولانه و 
با توجه به نیاز ها انجام شــود. باید هم مســئله را درست بشناسیم و هم آن را 

درست حل کنیم و هم آن را به زبانی که همگان بفهمند، بیان کنیم. 
  بیانات آیت الله مصباح یزدي )دام ظله(  در دیدار 
با جمعی از پژوهشگران سپاه پاسداران انقلاب اسلامي؛ قم؛ 
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زلال بصیرت روزهای پنج شنبه منتشر می شود.

مفسر برجسته قرآن کریم در دیدار رئیس 
 سازمان اطلاعات سپاه و مدیران این سازمان 
گفت: قبلا عرض می کردیم خوب اســت که 
انسان هرکاری را به نیابت حضرت حجت)عج( 
بکند؛ الآن عرض می کنیم کارهایتان را به نیت 
حضرت، به اذن حضرت و به کمک حضرت 

انجام دهید.
حجت الاسلام حســین طائب، رئیس  سازمان 
اطلاعات سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و جمعی از 
مدیران این سازمان با آیت الله جوادی آملی از مراجع 
عظام تقلید دیدار کردند. در این جلســه، آیت الله 
جوادی آملی با  اشاره به اهمیت و نقش رسانه های 
جدید و فضای مجازی در جامعه و ســبک زندگی 
انسان ها، بستر فعالیت این رسانه ها را فضای حقیقی 
دانست و ابراز داشت: وقتی انتقال اطلاعات، متعلق 
به اندیشــه است و تمام افکار، عکس ها، حرف ها و 
حتی تمام اهانت ها در آن می آید، بنابراین مجازی 

معنا ندارد و این فضا، فضای حقیقی است.
وی با بیان آثار هجوم اطلاعات هدفمند دشمن 
بر اذهان جوانان و  اشــاره بــه تمثیل بی اثر بودن 
شستن ظرف آبِ شور با آبِ شیرین، افزود: وقتی 
جوان در معرض این هجوم قرار گرفته و گوشش از 
این مطالب پر شده، کار بسیار سخت است. مبارزه با 
اراجیف منتشر شده در این فضا بسیار مشکل است. 
جوان که خالی ذهن نیست. این مشکل یک راه حلی 

می خواهد و ما با چنین دشمنی روبرو هستیم.
به گزارش تســنیم، این مرجع تقلید در ادامه 
توکل به خداوند و توسل به ائمه معصومین)ع( را 
رمز موفقیت در کارها دانست و خطاب به مسئولین 
سازمان اطلاعات سپاه گفت: کار شما آقایان خیلی 
سنگین است. قبلا عرض می کردیم خوب است که 
انسان هرکاری را به نیابت حضرت حجت)عج( بکند؛ 
الآن عرض می کنیم کارهایتان را به نیت حضرت، 

به اذن حضرت و به کمک حضرت انجام دهید.

آیت الله جــوادی آملی در بخــش دیگری از 
ســخنان خود، به انتقاد از عملکرد و سیاست های 
آمریکا در منطقه که منجر به تولید ناامنی شــده، 
پرداخت و با  اشــاره به اوضاع حساس کشورهای 
جهان اسلام، تأکید کرد: آمریکا در جنوب کشور ما 
و در همین کشورهای یک وجبی که شیوخ بی عقل 
خلیج فارس آن را اداره می کنند، پایگاه نظامی دارد. 
همیــن که عراق مقداری آرام شــده؛ داعش را به 
همسایگان شرقی ما برده اند که آمریکا در آنجا هم 
پایگاه دارد. البته برای ما فرقی نمی کند که سوریه 
شــلوغ باشد یا جایی دیگر، اینها هم همسایه های 
دیوار به دیوار ما هستند. بنابراین ما باید حواسمان 

جمع باشد. شرایط مانند میدان مین است. 
مفسر برجسته قرآن کریم با تاکید بر این نکته 
که در همه امور تکیه گاه اول و وســط و آخر، باید 
خدا باشد، افزود: انشاءالله این خون های پاکی که 
ریخته شده است، ثمر خواهد داد. این شهدا، خیلی 

زحمت کشیدند و امکان ندارد که خدا اینها را رها 
کند. قرآن کریم می فرماید؛ اگر پیشنهاد سازش به 
شما دادند، شما استقبال نکنید، »فلا تهَنوُا وَتدَْعُوا 
لمِْ و انَتُم الاعَلوَن« »پس هرگز سست نشوید  إلِیَ السَّ
و )دشمنان را( به صلح )ذلتّ بار( دعوت نکنید در 
حالی که شما برترید«، چرا؟ چون »وَالله مَعَکُم« »و 
خداوند با شماست«، چون »ولنَ  یتَِرَکُم اعَمالکَُم« 
»و چیزی از )ثواب( اعمالتان را کم نمی کند!« چون 
کار کردید، خون دادید و شــهید دادید؛ ما شما را 
تنها نمی گذاریم. خداونــد صریحا می فرماید که 
شما پیروزید. برای اینکه خدا با شماست. چرا خدا 
با شماســت و با دیگران نیست؟ برای اینکه خون 
دادید. آیت الله جوادی آملی در پایان سخنان خود 
به حضور گســترده مردم در راهپیمایی ٢٢ بهمن 
سال جاری نیز  اشاره کرد و از خداوند متعال، حفظ 
نظام جمهوری اسلامی و رهبر معظم انقلاب را در 

سایه امام زمان)عج( خواستار شد.

آیت الله جوادی آملی در دیدار رئیس  سازمان اطلاعات سپاه:

كارهایتان را به نیت حضرت حجت)عج( و به اذن و كمک ایشان انجام دهید

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی 
راهپیمایی 22 بهمــن را رفراندومی بی نظیر 
درجهان خواند و گفت: »حضور پرشور مردم 
در راهپیمایی 22 بهمن بزرگ ترین همه پرسی 
و نشانه عشق مردم نسبت به نظام اسلامی و 

ولایت است.«
آیــت الله احمد جنتــی در همایش رؤســا و 
سرپرستان دفاتر استانی شورای هماهنگی تبلیغات 
اســلامی با  اشــاره به اهمیت بزرگداشت چهلمین 
سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی گفت: انقلاب اسلامی 
ایــران به رهبری امام خمینی)ره( در شــرایطی به 
پیروزی رســید که اسلام در حال غربت و انزوا بود و 
شکل گیری انقلاب اسلامی در آن شرایط، خواست 

الهــی بود که با دلایل مــادی و دنیوی قابل توجیه 
نیست و با خواست و اراده خداوند، مدیریت و هدایت 

شد و به ثمر رسید.
وی تصریح کرد: مهم ترین و بالاترین دستاورد 
انقلاب اسلامی انسان سازی و زنده کردن ارزش های 
معنوی بود. انقلاب اسلامی یک معجزه بود که موجب 
تحول جوانان و همه اقشار جامعه شد و موجب تحول 

روحی در میان اقشار مختلف مردم شد.
وی اضافه کرد: لازم اســت مردم را نســبت به 
دســتاوردهای انقلاب اسلامی آگاه کرد، اینکه کجا 
بودیم و کجا هســتیم باید برای مردم تبیین شود و 
صداوســیما و رسانه ها در این عرصه باید روشنگری 

کنند.

رئیس مجلس خبرگان رهبری با بیان این که »در 
سال های گذشته ملت و نظام ایران از سوی دشمنان 
تحت فشارهای زیادی قرار داشتند«، خاطرنشان کرد: 
با وجود این فشارها و توطئه ها، ملت ایران توانست در 
همه عرصه ها پیشرفت کند و در حوزه های مختلف از 
جمله خدمات رسانی، علمی، نظامی و غیره در همه 
نقاط کشور به ویژه در روستاها، خدمات رفاهی برای 

مردم ایجاد نماید.
وی با  اشــاره به این که »امروز در کشور و حتی 
خارج از کشور، بهترین امکانات و متخصصان را داریم« 
اظهار کرد: باید به وضعیت معیشتی مردم رسیدگی 
شود و در حکومت اسلامی نباید هیچ گرسنه و فقری 
وجود داشــته باشد و ملت و دولت همه باید در این 

امر کمک کنند.
جنتی با  اشاره به کارشکنی های آمریکا علیه ملت 
و نظام ایران اظهار کرد: وحشتی که امروز آمریکا از 
ایران اسلامی و رهبر انقلاب دارد از هیچ قدرتی در 
دنیا ندارد و نقشه های شومی در خاورمیانه داشت که 

ایران مانع انجام آنها شد.
وی با اشاره به این که »مردم با حضور در عرصه ها 
و صحنه های مختلف از جمله راهپیمایی ٢٢ بهمن 
حمایت خــود را از نظام و رهبری اثبات می کنند« 
افزود: ولی فقیه نعمتی اســت که همه اختلافات و 
مسائل کلان کشور را حل و فصل می کند و متاسفانه 
برخی ناسپاسی می کنند و در مسئله ولایت مطلقه 

فقیه شبهه ایجاد می کنند.

آیت الله جنتی: 

هیچ رفراندومی بالاتر از راهپیمایی 22 بهمن در دنیا وجود ندارد

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی گفت: هشدار 
می دهیم که هر کسی بخواهد به نظام، انقلاب، 
ولایت، اسلام و پیغمبر بی حرمتی و خدشه ای 

وارد کند آن را تحمل نخواهیم کرد.
به گزارش فــارس،  فرهاد رهبر در نشســت 
سراســری معاونان فرهنگی دانشگاه آزاد گفت: ما 
موظف به تغییر و تحول هستیم و یکی از برنامه های 
جدی معاونان فرهنگی و مســئولان فرهنگی در 
دانشگاه ها،  تحول فرهنگی در محیط دانشگاه است. 
ما باید محیط را بشناسیم و اگر نفوذی در آن وجود 
دارد، آن را شناسایی کرده و مانع فعالیتش شویم.

رهبر مسئولان فرهنگی واحدهای دانشگاه آزاد 
را فرماندهان فرهنگی در فضای دانشگاه دانست و 
افزود: حوزه فرهنگی یک کارزار و جبهه است که 
در آن دشمن را نمی بینیم و ابزارش را نمی شناسیم، 
مسئولان فرهنگی واحدها اگر می خواهند این جبهه 
را فرماندهی کنند، می بایست یک طراحی عملیاتی 
در این جبهه داشــته باشند و برای خود نقشه راه 
تعریف کرده و ابزارهای مورد نیاز را تدارک ببینند. 
وی با بیان اینکه دانشگاه آزاد اصلاح نمی شود 
مگر اینکه فرهنگ در این دانشــگاه اصلاح شود، 
ادامه داد: باید موانع و پرتگاه ها را بشناسیم و با یک 
آینده نگری و با ابزار و لوازم مناسب به سمت هدف 

و قله حرکت کنیم.
رئیس  دانشــگاه آزاد تصریح کرد: اگر اعتقاد 
ندارید که در این محیط رخنه و نفوذ شــده، باید 
بروید و یک جای دیگر فعالیت کنید، ما باید ببینیم 
این رخنه ها توسط چه کسانی ایجاد شده و آنها از 

چه ابزاری استفاده می کنند. 
رهبر اظهارداشت: نماد بارز این رخنه فرهنگی، 
استحاله فرهنگی است که باید برای آن برنامه ریزی 
داشت، اگر جریان دشمن را نشناسیم و برایش برنامه 
نداشته باشیم، باید مطمئن باشیم که لگد دشمن ما 
را از خــواب بیدار خواهد کرد، پس باید یک مقدار 

به خودمان بیاییم. 
وی افــزود: امروز دشــمن یکــی از دام های 
وحشــتناک را زیر پای جوانان ما پهن کرده است 
و سعی می کند جوانان ما را از مسیر منحرف کند. 
رئیس دانشگاه آزاد با  اشاره به شیطنت برخی 
افراد و رســانه ها بعد از تغییرات صورت گرفته در 
دانشگاه آزاد گفت: فلان استاد در کلاس هر اراجیفی 
دلش می خواهد می گوید و اگر حرکتی انجام دهیم 
فریاد می زنند که آزادی از بین رفت و جلوی آزادی را 
گرفتند، یا در دانشگاه آزاد فلان اتفاق رخ داده است، 
من از همین جا هشدار می دهم هر کسی بخواهد 
به اسلام، انقلاب، نظام، پیغمبر و ولایت خدشه ای 

وارد کند، او را تحمل نخواهیم کرد. 
رهبر با  اشاره به برخی تعاریف نادرست که از 
آزادی می شــود، گفت: هیچ کجای دنیا آزادی را 
اینگونه تعریف نمی کنند، آیا در دانشگاه های خارج 
از کشور دانشجو با هر پوششی بخواهد می تواند به 
دانشگاه بیاید؟ ما اگر اینجا بگوئیم دانشجو حق ندارد 
با لباس عروسی به دانشگاه بیاید، می گویند جلوی 

آزادی را گرفتید.
وی ادامــه داد: ایــن ولنــگاری خیلی بدتر و 
خطرناک تر از اسلحه کشــی در دانشــگاه است، 
شمشیری که اعتقاد دانشجویان را در سر کلاس ها 
هدف قرار گرفته، بسیار خطرناک تر از قمه و قداره ای 
است که ما می گوئیم نباید به دانشگاه آورده شود.

رئیس  دانشگاه آزاد اظهارداشت: به اینکه با پول 
و نمره از یک استاد شخصیت کاذب بسازیم و با آن 
دانشجو را تحت تأثیر قرار دهیم و به اینکه نسبت به 
برخی مسائل بی تفاوت باشیم، آزادی گفته نمی شود. 
رهبر ادامه داد:  دانشجو چرا ناامید است؟ چون 
منِ معلم ســر کلاس آنطوری که باید حرف بزنم 

نمی زنم و مسائل دیگری را مطرح می کنم. 
وی افزود:  تمام دنیا در دوران دفاع مقدس در 
مقابل ما ایســتاد و شکست خورد و این به خاطر 
اعتقاد جوانان بود، امروز دشمنان فهمیده اند تا زمانی 

این اعتقادات وجود داشته باشد پیروز نخواهند شد، 
برای همین با تمام توان برای از بین بردن اعتقادات 

جوانان ما تلاش می کنند.
»زیبا کلام« را اخراج نکرده ایم

رئیس  دانشــگاه آزاد همچنین در حاشیه این 
نشست در جمع خبرنگاران، درباره ادعای یکی از 
اساتید دانشگاه تهران مبنی بر اخراج وی از دانشگاه 
آزاد گفت: ما کســی را اخراج نکردیم بلکه وی به 
شکل غیرقانونی از دو جا حقوق دریافت می کرد. به 
او گفتیم شما می توانید دانشگاه تهران را رها کنید 
و اینجا اســتخدام شوید و یا اگر در دانشگاه تهران 
به حضور شما نیاز دارند در دانشگاه آزاد به عنوان 
حق التدریسی فعالیت داشته باشید، اگر آن استاد 
می خواهد بگوید اخراج شدم عیبی ندارد احتمالا 
کاری کرده که اخراج شــده، وقتی کسی به خود 
شــک دارد ما که نمی توانیم بگوییم به خود شک 
نداشــته باش، ما به همان استاد می گوییم شما از 
دو صندوق پول می گرفتی که این مســئله نباید 

ادامه داشته باشد.
وی یادآور شــد: اینجا یک دانشگاه غیردولتی 
متعلق بــه مردم اســت، اگر نتوانیــد از مصالح 
 آن حمایــت کنیم یعنی منابع مــردم را به هدر

 می دهیم.

فرهاد رهبر:

بی حرمتی به اسلام و نظام را در دانشگاه آزاد تحمل نمی کنیم

به دنبال سناریوســازی دشــمنان و 
هجمه های مختلف به فریضه الهی حجاب، 
مراجع عظام تقلید توجه جدی مسئولان 
در این زمینه را خواستار شدند و بر اجرای 
   دستورات ســعادت بخش  اسلامی تأکید 

کردند. 
آیت الله مکارم شیرازی در درس خارج خود 
که در مســجد اعظم قم برگزار شد، با اشاره به 
حاشیه سازی و غلط اندازی رسانه های خارجی 
و برخی رسانه های داخلی درباره حجاب، گفت: 
می گویند در اســلام چیزی اجباری نیست چرا 

حجاب باید اجباری باشد؟
وی افزود: این افراد کلمه اجبار را به غلط در 
این مسئله استعمال می کنند، اموری در اسلام 
مانند شرب خمر، مواد مخدر، دزدی، رشوه خواری 
و اعمال خلاف عفت و بی حجابی ممنوع است، 
گاهی کســی در خانه خود اعمالی از این قبیل 
انجام می دهد که ما مأمور به تجسس نیستیم و 
زندگی خصوصی که می گویند این است، مأمور به 
ورود به زندگی خصوصی افراد نیستیم که ببینیم 

افراد در خانه چه می کنند.
به گزارش رســا، آیت الله مکارم شــیرازی 
خاطرنشــان کرد: بی حجابــی ربطی به زندگی 
خصوصی کســی ندارد بلکه در ملأ عام بوده و 
عمومی اســت و در صحنه اجتماع کاری انجام 
می شود که گناه اســت، نمی توان به بهانه های 
مختلف گفت کــه کارهای خــلاف و گناه در 
جامعه آزاد باشد، اگر بنا شد آزادی این چنینی 
وجود داشته باشد، منحصر به حجاب نمی شود و 

مشکلات دیگر نیز پدید می آید.

اســتاد درس خارج حوزه با اشاره به تمسک 
برخی بــه آیه »لا اکراه فی الدین« برای توجیه 
کارهای خلاف، ابراز داشت: این آیه برای اصول 
اعتقادی است که نمی شود عقاید باطنی مردم 
را عوض کرد، »لا اکــراه فی الدین« بدان معنا 
نیست که همه برای هرکاری آزاد هستند و خط 

قرمزی وجود ندارد.
این مرجع تقلید بیان داشــت: ماشین نیز 
نمی تواند حریم خصوصی باشد چرا که مانند خانه 
شیشه ای در معرض دید عموم قرار دارد. حریم 
خصوصی این است که از دید مردم پنهان باشد، 
عده ای آگاهانه و ناآگاهانه برای تضعیف جمهوری 
اسلامی درصدد مجاز کردن محرمات هستند و 
می گویند که اگر احکام دینی مورد هجمه قرار 
داده شود، نظام نیز آسیب می بیند. وی تصریح 
کرد: باید مراقب بــود و از تکرار مغلطه کاری ها 
پرهیز شــود، مغلطه کاری و استفاده از الفاظ در 
غیر مورد، صحیح نیست بلکه باید هوشیار باشیم و 

روشنگری کنیم، برخی می گویند مسائل مهم تری 
از حجاب وجود دارد و باید به آنها برسیم در حالی 
که اگر انسان بیماری هایی دارد، باید همه را علاج 
کند، این مسئله هم مغالطه است و همه منکرات 

باید نهی شوند.
آیت الله نوری همدانی:

مسؤولان نسبت به اجرای دستورات اسلامی
 بی تفاوت نباشند

اســتاد درس خارج حوزه بــا بیان این که 
حجاب اسلامی مانند سایر دستورات اسلام باید 
در جامعه عملی شود،گفت: حوزه علمیه قم باید 
نسبت به اجرای دستورات اسلامی حساس باشد، 
همچنین کسانی که مسؤولیت دارند باید نسبت 
به این موضوع دغدغه داشته و احساس مسؤولیت 

کنند نه این که بی تفاوت باشند.
این مرجع تقلید در درس خارج خود که 
در مسجد اعظم قم برگزار شد، مسأله حجاب 
را از موضوعات مسلم و با ادله محکم در اسلام 

دانست.
وی اظهار داشت: امروز نظام اسلامی روی کار 
است و وقتی مطلبی مورد تأکید قرآن، روایات و 

سیره اهل بیت)ع( است، باید عملی شود.
به گزارش رســا، آیت الله نوری همدانی 
ادامه داد: یکی از مســلمات اســلام مسأله 
حجاب زن است و ارزشی محسوب می شود 
که باید عملی شود، کسانی که قدرت دارند 
مانند دولت باید کاری کنند که حجاب رعایت 
شده و عملی شود تا شاهد فراگیری این دستور 

اسلامی باشیم.
استاد درس خارج حوزه با بیان این که حجاب 
اسلامی مانند سایر دستورات اسلام باید در جامعه 
عملی شود، ابراز داشــت: حوزه علمیه قم باید 
نسبت به اجرای دستورات اسلامی حساس باشد، 
همچنین کسانی که مسؤولیت دارند باید نسبت 
به این موضوع دغدغه داشته و احساس مسؤولیت 

کنند نه این که بی تفاوت باشند.

حضرات آیات نوری همدانی و مکارم شیرازی تأکید کردند

عده ای با تمسک نادرست به آیات قرآن به دنبال توجیه كارهای خلاف هستند

بقیه از صفحه 2
روحانی-تیرماه ٩٤- تاکیــد کرد که:»تمام تحریم های 
بانکی، بیمه ای، مالی، حمل ونقل، پتروشیمی، فلزات سنگین 
و تحریم هــای اقتصادی به طور کامل لغو خواهد شــد و نه 
تعلیق«.وی-1٦ اسفند ٩٤- نیز گفت: »امروز تحریم ها، حتی 
تحریم هایی که مربوط به موضوع هسته ای نبوده برداشته شده 

و این مسئله نیز اعلام شده است«.
تمدید تحریم آیســا، تصویب تحریم کاتسا ٢017)مادر 
تحریم ها(، تمدید وضعیت اضطراری علیه ایران)توسط اوباما 
و ترامپ(، قانون محدودیت ویزا، پابرجا ماندن تحریم سوئیفت 
و... به وضوح نشان داد که نه تنها تحریم ها به تاریخ نپیوست 
و صبح بدون تحریم فرا نرســید، بلکه به دلیل »اقدامات نقد 
در مقابل وعده های نسیه« و »امضای توافق به هر قیمت« و 
»اجرای برجام به هر قیمت«، زیرساخت تحریم ها در پسابرجام 

گسترده تر شد.
همیــن چند ماه پیش بود که ظریف گفت که »آمریکا 
آنطور که در توافق هسته ای مقرر شده، تحریم ها را رفع نکرده 
و ما هنوز نمی توانیم در انگلیس یک حساب بانکی باز کنیم«.

انزوای آمریکا!
برخی از مقامات ارشــد دولت و رســانه های زنجیره ای 
بزک کننده برجام در سال های اخیر به دفعات مدعی شده اند 
که یکی از دســتاوردهای برجام این بوده است »آمریکا را در 

جهان منزوی کرده ایم«، حال ســؤال این است که این چه 
انزوایی است که یک روز کره جنوبی از ترس آمریکا، از اهدای 
هدیه به ورزشکاران ایرانی امتناع کرده و یک روز هم آلمان از 
ترس آمریکا، از سوخت رسانی به هواپیمای وزیر امور خارجه 

دولت تدبیر و امید امتناع می کند؟!
در روزهای گذشته »اصغر فخریه کاشان« قائم مقام وزیر 
راه و شهرســازی اذعان کرد: »متأسفانه شرکت های سازنده 
قطعات هواپیما و تجهیزات هوایی زیادی هستند که به دلیل 
ترس و وحشت از تحریم ها و جرائم آمریکا حاضر نیستند به 
آسانی به ایران قطعه بفروشند. در نتیجه شرکت های هواپیمایی 
ایران نمی توانند به موقع قطعات مورد نیاز ناوگان خود را تأمین 

و تعویض کنند«.
بلومبرگ-اردیبهشت ٩5- در گزارشی با عنوان »مدیران 
اجرایی نیز در مورد رفع تحریم های ایران گیج شــده اند« به 
تحقیق و بررسی در زمینه نگرانی شرکت های اروپایی برای 
ورود به بازار تهران اشاره کرد و نوشت: »نیمی از کمپانی های 
بین المللی به شدت مشتاقند تا با ایران وارد تجارت شوند و 
تحقیقات نشان داده است که تنها کمپانی های خارجی به علت 
اینکه همچنان تحریم های ایران به طور کامل برداشته نشده 

است، عقب کشیده اند«.
روزنامه نیویورک تایمز نیز-فروردین ٩٦- در گزارشــی 
با  اشــاره به تداوم هراس شرکت های بین المللی از معامله با 

ایــران به دلیل تحریم های پابرجا مانده آمریکا، تصریح کرد: 
»حتی مشتاق ترین سرمایه گذاران خارجی در ایران آهسته 

گام برمی دارند«.
 آسوشــیتدپرس نیز چندی پیش در گزارشی نوشت: 
»شرکت ها و بانک های بین المللی از وزارت خزانه داری آمریکا 
خواسته اند با صدور یک دستورالعمل مکتوب به تشریح قواعد 
و قوانیــن تعامل با ایران بپردازد ولیکن دولت آمریکا به عمد 
از صدور هر گونه ســند مکتوب در این باره امتناع کرده است 
بنابراین شــرکت هایی که قصد ورود به ایران را دارند فعلًا در 

این باره دست نگه داشته اند«.
روزنامه زنجیره ای آفتاب یزد-بهمن ٩٦- در مطلبی نوشت: 
»اینکه تصور کنیم اروپا کاملاً در طرف ایران قرار خواهد گرفت 
ســاده لوحانه است چرا که پیوند ساختاری اروپا و آمریکا در 
تبــادلات اقتصادی و امنیتی موجب شــده این دو قدرت به 

یکدیگر وابستگی متقابلی داشته باشند«.
پاسپورت ایرانی

روحانــی 10 خــرداد 13٩٢ در روزهای تبلیغات 
انتخابات ریاســت جمهوری در برنامه انتخاب ایرانی که 
در شــبکه جهانی جام  جم با موضوع پاسخ به سؤالات 
ایرانیان خارج از کشور، پخش می شد، اعلام کرد: »قول 
می دهم که اعتبار احترام را به پاسپورت ایرانی برگردانم«. 
وی همچنین افزود: » ارزش پاسپورت ایرانی، علامت نوع 

رابطه ما با دنیاست«.
علاوه بر این، مقامات ارشــد دولت به دفعات از تعامل 
ســازنده و تنش زدایی با جهان و پایان ایران هراســی در 
پسابرجام سخن گفته اند. این در حالی است که با بررسی 
کارنامه دولت آقای روحانی در حوزه سیاست خارجی، انفعال 
و بی توجهــی به منافع ملی و عزت ایرانی بیش از هر چیز 

قابل مشاهده است. 
در ســال ٩5، یکی از اعضای ارشــد دولت روحانی و از 
مسئولان ارشد نهاد ریاست جمهوری  که قصد داشت در سفری 
شخصی به آمریکا عزیمت کند، با رفتار تحقیرآمیز در فرودگاه 
دبی مواجه شد.ماموران دولتی فرودگاه دبی وی را به اتاق مجزا 
هدایت و مورد بازرسی خارج از عرف و غیرمؤدبانه قرار دادند.

موارد زیر را هم به فهرست بی احترامی ها در دولت آقای 
روحانی اضافه کنید:

- عــدم صدور ویزا بــرای ابوطالبی به عنوان ســفیر و 
نماینده دائم ایران در ســازمان ملل و تروریست نامیدن وی 

از سوی آمریکا
- برخورد زشت عربستان با مقامات ایرانی در فاجعه منا

- تعرض به دو نوجوان ایرانی در فرودگاه جده
- بازرســی خارج از عرف و غیرمؤدبانه از یکی از اعضای 

ارشد دولت روحانی در امارات
- ضرب و شتم سه خانم ایرانی در فرودگاه استانبول

- قانون محدودیت ویزا )دولت اوباما(
- قانون مهاجرت )دولت ترامپ(

- بازرسی تحقیرآمیز مسافران ایرانی در آمریکا
- بازداشــت معلمان ایرانی در امارات و تراشیده شــدن 

سر آنان
- کشتی ایرانی و تذکر جان کری به ظریف

- مذاکره زیر ســم اســب فاتح ایران در مذاکرات ایران 
و ایتالیا

- خط و نشان کشیدن کشورهای میکروسکوپی
- برخورد توهین آمیز »ترزا می« نخســت وزیر انگلیس 

مقابل روحانی در نخستین روز حضور در نیویورک
- غارت ٢ میلیارد دلاری اموال ایران

- برخورد توهین آمیز با ایرانیان در سفارتخانه های اروپایی
- اهانــت رئیس  هیئــت اروپایی به مرحوم هاشــمی 

رفسنجانی
- برهنه کردن زنان ایرانی در فرودگاه تفلیس و...

اقتدار یا انفعال؟!
برخــلاف ادعاهای برخی مقامات دولتی و رســانه های 
زنجیــره ای مدعی اصلاحات مبنی بر »پایان ایران هراســی 
در پســابرجام« و »فصــل جدید تنش زدایــی و تعامل در 
پســابرجام«، آنچه واضح و مبرهن است اینکه اقتدار، احترام 

می آورد نه انفعال.

خباثت مشترک آمریکا و اروپا

آلمان ها از ترس آمریکا به هواپیمای ظریف هم بنزین ندادند!

حجت  الاسلام پژمان فر طرح اعاده اموال نامشروع 
مســئولان به بیت المال را در راستای ایجاد عدالت 
و شــفافیت عنوان کرد و گفت: یکی از وزرا پس از 
سوال من در مورد عدم انطباق و فزونی دارایی هایش 
بر دریافتــی وی از زمان پیــروزی انقلاب تاکنون 

عصبانی شد.
حجت الاسلام نصرالله پژمان فر نماینده مردم مشهد در 
مجلس شورای اســلامی در گفت وگو با خبرگزاری فارس، 
با تأکید بر اهمیت طرح اعاده اموال نامشــروع مسئولان به 
بیت المال گفت: این طرح در واقع همان قانون از کجا آورده ای 
است و به دنبال مطالبات مردم در راستای شفاف سازی اموال 

مسئولان تهیه و تدوین شده است.
وی افزود: رهبر معظم انقلاب بر این نکته تأکید داشتند 
که عدالت ما همگام با توســعه و پیشــرفت در عرصه های 
مختلف کشور به پیش نرفته و لازم است تا توسعه و عدالت 
همگام با هم به پیش رود و این طرح در راستای شفاف سازی 

و ایجاد عدالت در کشور است.
سخنگوی فراکســیون روحانیت مجلس اظهار داشت: 
این طرح هم مســئولان فعلی و هم مســئولان پیشــین 
موضوع ماده 71 قانون مدیریت خدمات کشــوری در مورد 
بحث و بررسی قرار می دهد و در صورتی که مسئولی مالی 
را به صورت ناحق و نامشروع تصرف کرده باشد این مال به 

بیت المال باز می گردد.
پژمان فر در پایان خاطرنشــان کرد: روزی به یکی از 
وزرا گفتم که درســت است که شما خدمات زیادی را در 
جمهوری اسلامی داشته اید اما دارایی شما در حال حاضر 
بیش از 1000 میلیارد و بیشــتر از حقوق دریافتی شــما 
از ابتــدای پیروزی انقلاب تا کنون اســت و در مورد این 
افزایش دارایی و علت  و چگونگی آن از وی ســوال کردم 
که وی ناراحت و عصبانی شد و بر سر من داد زد که شما 
دارید من را متهم می کنید و این در حالی اســت که من 

خمس می دهم.

 سخنگوی فراکسیون روحانیت مجلس:

طرح»اعادهاموالنامشروعمسئولان«
درراستایایجادعدالتوشفافیتاست


